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Zápis z 14. zasedání Výkonného předsednictva Orla 

konaného dne 9. září na ústředí Orla  

 

 

 

Přítomni – viz prezenční listina 

 

Program:  

1. Zahájení a volba pracovních funkcí  

2. Schválení bodů programu 

3. Kontrola usnesení  

4. Zprávy odborných rad, příprava na ÚR  

5. Hodnocení Branně sportovních akcí, dotace MO na rok 2025  

6. Hodnocení orelské pouti 

7. Plán významných akcí na rok 2025  

8. Žádosti z jednot 

9. Různé  

10. Závěr 

 

 

 

 

1.  Volba pracovních funkcí – ověřovatelů zápisu, určení zapisovatele 

Jednání bylo zahájeno orelskou modlitbou.  

Br. Juránek konstatoval, že dnešní zasedání je usnášeníschopné, je přítomno 9 členů z 11.  

Jmenoval zapisovatelku dnešního jednání ses. Horákovou, navrhl ověřovatele zápisu br. 

Gardáše a ses. Brandejsovou.   

 

VP/14/120     VP schvaluje ověřovatele zápisu br. Gardáše a ses. Brandejsovou. 

      9-0-0    

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

2.  Schválení bodů program 

Br. Juránek vyzval k návrhům na změnu a nebyly vzneseny žádné námitky.  Nechal o programu 

hlasovat.  

 

VP/14/121   VP schvaluje program dnešního zasedání výkonného předsednictva.  

 

9-0-0 

 

3. Kontrola usnesení  

Ses. Horáková předložila rozpracovanost jednotlivých úkolů. Starosta vyzval TVR, aby po 

30.9. zpracovala poznámky k Soutěžnímu řádu.   
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Ses. Horáková uvedla, že prodej orlovny Kotvrdovice není dokončen, stále se vyjasňuje se 

finální podoba kupní smlouvy a vzájemných podmínek mezi stranami. V jednotě Černilov byl 

již prodej uskutečněn, finanční prostředky jsou převedeny na účet jednoty a starosta jednoty br. 

Šůstek vyřizuje s jednotlivými subjekty darovací smlouvy.   Ses. Macková sdělila, že ji oslovil 

nájemce domu v Černilovu, poslali návrh smlouvy. Je třeba oslovit starostu obce, proč nenabídl 

ze strany obce slíbené náhradní bydlení / viz zaslaný dopis z 21.12. 2023/  

Následně proběhla diskuse k jednotlivým bodům plnění usnesení.  

 

VP/14/122       VP bere na vědomí kontrolu usnesení.   

9-0-0  

 

 

 

4. Zprávy odborných rad  

 

Br. Třináctý za TVR zhodnotil aktivity na akci na Hostýně.  

Termín ústředního plavání je 23. 11. v Boskovicích.   

V termínu 14. - 20. července 2025 se uskuteční Ficep/Fisec hry v Budapešti v Maďarsku. 

Předpokládaný Ficep poplatek podobný jako minulý rok cca 11 000 Kč/ osoba.  

Vypsané sporty: futsal, fotbal, basketbal, atletika, házená, plavání, stolní tenis, volejbal, 

Preferujeme volejbal kluci i holky, fotbal, atletika,  

Br. starosta navrhl počet 40 osob a tyto sporty: fotbal, atletika, plavání, stolní tenis.  

Podmínkou je být minimálně ½ roku členem Orla.  

 

VP/14/123    VP schvaluje účast max. 40 osob včetně doprovodu na FICEP hrách 2025 v 

Maďarsku v předpokládaných sportech: fotbal, plavání, stolní tenis, volejbal a atletika.      

9-0-0  

 

VP/14/124    VP bere na vědomí zprávu TVR.  

9-0-0  

 

 

Br. Gardáš za KR sdělil, že se sešli již 3x. Řešili společný ples 8. března 2025 s ČUS a 

Sokolem v Brně a zajistíme taneční vystoupení. Pracujeme na nahrávkách orelských písní, 

připravuje se Svatováclavská réva a divadelní přehlídka v Boleradicích na celý víkend. Dne 

14.6. 2025 se bude konat folklorní festival v Lomnici u Tišnova.  

Br. Juránek dodal, že je potřeba, aby na společný ples s ČUS a SOKOLEM byli vysláni 

zástupci Ústředí Orla.   

  

VP/14/125    VP bere na vědomí zprávu KR.   

9-0-0  

 

 

 

Přišel br. Pummer  
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Br. Kodeda za DR uvedl, že se rada sešla na Hostýně, diskutovali o pravidelných aktivitách a 

účastech na poutích dle poutní knížky.  

 

VP/14/126    VP bere na vědomí zprávu DR.  

10-0-0 

 

 

Ses.  Brandejsová za RS uvedla, že připravuje setkání Jubilantů a Setkání seniorů na 17.10.  a 

je domluvená návštěva Radia Proglas. Předložila plán na rok 2025.  

 

VP/14/127    VP bere na vědomí zprávu RS.   

10-0-0 

 

 

Br. Pummer za BSR informoval, že na posledním závodu Anthropoid proběhla kontrola 

z MO, kontrolovali faktický stav dětí, zda disciplíny odpovídají zadání v dotaci. Navrhli 

možnost vyhodnocení finále v Kryptě na Resslově nebo ve výcvikovém středisku v Lulči.  

Poděkoval všem, kdo přispěli svojí pomocí k průběhů akcí.   

Plán na příští rok by korespondoval s letošním plánem Anthropoid tour, který byl úspěšný. 

Chceme opět podat dotace i příští rok, termín podání do 30.9.2024.  

Sdělil také, že Orel vlastní ochrannou známku Anthropoid tour.  

Br. Bartošek doplnil, že připravují školení praporečníků – budou proškoleni našimi lidmi, kteří 

prošli výcvikem u Hradní stráže. Navrhuje usnesení na zřízení orelské stráže a jako velitele 

navrhuje br. Ferance.  

 

 

VP/14/128    VP zřizuje Orelskou stráž pod hlavičkou Branně sportovní rady.  

10–0-0 

VP/14/129   VP jmenuje velitele orelské stráže br. Daniela Ferance.  

10–0-0 

VP/14/130    VP bere na vědomí zprávu BSR.  

10–0-0 

 

 

Ses. Horákova za RM sdělila plán na rok 2025 – účast na  Setkání mládeže YOUTH 

CONGRESS FICEP v Aquille, 4. -  6. dubna 2025, připravit víkendový pobyt s přípravou na 

tábor FICEP camp, který budeme organizovat v srpen 2025, přepokládaný počet účastníků je 

120.   

Pro rodiny budou připraveny podzimní prázdniny, ústřední turnaj ve STIGA hokeji a závody 

v RC modelech ve Tvarožné. Také plánujeme školení pro zdravotníky.  

 

VP/14/131      VP bere na vědomí zprávu RM.    

10–0-0 

 

 

Ses. Macková za EHR sdělila, že připravili ceník inzerce pro rok 2024, 2025, s doplněním že 

se nevztahuje na Radio Proglas a TV Noe, zodpovědná osoba je Kristina Horáková.  
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VP/14/132      VP schvaluje ceník inzerce na rok 2024 a 2025 a bere na vědomí zprávu EHR.   

10–0-0 

 

 

5. Hodnocení Branně sportovních akcích, dotace MO na rok 2025  

 Projednáno v bodě BSR  

 

 

6. Hodnocení orelské pouti 

 

Br. Juránek poděkoval br. Ferancovi za úspěšné vedení praporečníků na Hostýnské pouti, 

Kristině Horákové a celému týmu za organizaci hostýnské pouti.  

Hostýn bude předán arcibiskupství olomouckému po poutní sezóně 2025, jezuité odchází.  

 

VP/14/133      VP děkuje organizátorům Ústřední poutě na Sv. Hostýn za přípravu a 

organizaci.  

 

 

7. Plán významných akcí na rok 2025  

 

Návrhy na ústřední akce předložit na dalším zasedání VP včetně návrhu na rozpočet na rok 

2025.    

 

 

 

8. Žádosti z jednot 

 

Jednota Ostrava - Třebovice  

 

Vzhledem k havarijnímu stavu orlovny byla budova loni uzavřena. Jednotě se prozatím 

podařilo sehnat následující finanční zdroje: z rozpočtu Moravskoslezského kraje ve výši 

500.000,- Kč, dotace z rozpočtu statutárního města Ostravy ve výši 500.000,- Kč, z městské 

části Třebovice získali dotaci ve výši 125.00,- Kč, z vlastních zdrojů 200.000,-  a dárci ve 

výši 12.250,-   Žádá tímto ústředí Orla o finanční podporu ve výši 200.000,- Kč na 

dofinancování oprav střechy orlovny v Ostravě-Třebovicích. Celkové náklady na opravy dle 

cenové nabídky jsou 1.522.100,80 ,- Kč bez DPH.  

 

VP/14/115     VP schvaluje dotaci ve výši 200.000, - Kč jednotě Ostrava Třebovice, IČO: 

65468775, se sídlem Na Valech 5307/7, 72200 Ostrava, zastoupená starostou jednoty Petrem 

Galvasem, na účely opravy střechy orlovny.   

10-0-0 

 

 

9. Různé  

 

• Bylo doručeno pozvání na Sjezd KDU-ČSL ve dnech 18. -19. 10. v Olomouci.  
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• 5.9. bylo podepsané memorandum s Českým červeným křížem – klíčový krok ke 

zlepšení pomoci potřebným, šíření osvěty v oblasti zdraví a první pomoci. ČČK se 

zavázal ke spolupráci na odborných aktivitách BSR.  

 

• Br. Bartošek poděkoval za podporu a všem dárcům za dary, kterými přispěli na podporu 

dokumentu o Josefu Luxovi. Poslední závěry dokumentu budou v Moravských 

Budějovicích, kde se budou sázet 3 třešně a stavět lavička v komunitním centru za účasti 

orelských dětí.  

 

 

VP/13/119       VP děkuje za podporu všem dárcům za dary, kterými přispěli na podporu 

dokumentu o Josefu Luxovi.   

10 -0-0 

 

 

• Vyznamenání  

Ses. Horákova: k dnešnímu dni byla na ústřední sekretariát doručena následující žádost o 

vyznamenání dle směrnice č. 9 O vyznamenání Orla.  

Čestné uznání Orla u příležitosti jubilea za velký podíl na obnově jednoty Dolní Čermná, za 

práci na orlovně a činnost v kulturní radě Orla.   

 

VP/13/119       VP schvaluje Čestné uznání pro Františka Severina z jednoty Dolní Čermná.   

10 -0-0 

 

 

10. Závěr 

 

 

Br. Juránek poděkoval všem přítomným za účast na jednání  

 

Zasedání bylo zakončeno modlitbou v 17.45 hodin, při které jsme vzpomněli na zemřelou sestru 

Hlavicovou.   

    

 

 

 

 

 

    Ing. Stanislav Juránek  

                                                                                                                         starosta Orla 

Zapsala:  

Mgr. Kristina Horáková   ………………………………... 

 

Ověřili:  

Oldřich Gardáš   ...…………………….…………… 

 

 

Marie Brandejsová    …………………………………………… 


